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قاسم رفعتی جراحی شد

بازدید سرزده وزیر ارشاد از بنیاد فارابی

فعالیت های یکسال اخیر قابل تقدیر است

بازیگر فیلم »کت چرمی« با 
تاکید بر اینکه هیچ آشنایی در 
صنعت سینما نداشته و با شرکت 
در  توانسته  بازیگری  تست  در 
فیلم  و سریال های مختلف نقش 
داشته باشد، گفت: برای نقشی 
که در فیلم »کت چرمی« داشتم، 
با معتادان هم صحبت شدم. سارا 
حاتمی در گفت و گو با »ایرنا« با 
تاکید بر اینکه با پارتی وارد سینما 
نشده است، اظهارداشت: نخستین 
کارم در سریال »زخم کاری« بود 
و توسط آموزشگاه بازیگری برای 
تست معرفی و انتخاب شدم. در 
دومین کارم هم برای بازی در 
»کت چرمی« از تعداد زیادی تست 
گرفتند و در نهایت من انتخاب 
شدم. وی درباره شخصیتی که 
در فیلم »کت چرمی« ایفا کرده 
نیز توضیح داد: کاراکتری است 
که دوستش دارم و فکر می کنم 
مدت ها آن را دوست داشته باشم، 
زیرا زندگی کردن با این نقش باعث 
شد، چیزهای زیادی بیاموزم و 
من را تحت تاثیر قرار داده است. 
به همین دلیل نقشی است که 

در قلب من باقی می ماند. بازیگر 
۱۷ ساله مجموعه »زخم کاری« 
به  رسیدن  برای  اینکه  بیان  با 
نقشی که در فیلم »کت چرمی« 
داشت، سبک زندگی اش را برای 
مدتی تغییر داده است، ادامه داد: 
اعتیاد بخش کوچکی از کارهایی 
بود که این دختر انجام می داد، 
ترک  کمپ  به  دلیل  همین  به 
اعتیاد رفتم و حتی بیرون از کمپ 
با این افراد هم صحبت شدم و از 
مدل زندگی کردنشان اطلاعاتی 
به دست آوردم. زیرا دامنه تحقیقات 
در اینترنت محدود است. از دور 

همیشه تصور عجیبی از معتادان 
داشتم و بعد دیدم این انسان ها 
اصلا عجیب نیستند و با کمک 
عوامل توانستم نقش را بازی کنم. 
حاتمی درباره تجربه همکاری با 
جواد عزتی توضیح داد: عزتی در 
تک تک مراحل کار به من کمک 
کرد. قبل از هر سکانس تمرین و 
درباره شخصیت این آدم صحبت 
درباره  همچنین  می کردیم. 
شخصیت افرادی که این سبک 
زندگی را دارند صحبت کردیم. این 
بازیگر با بیان اینکه پایان فیلم »کت 
چرمی« را دوست داشت، افزود: 

اتفاق هایی که در طول داستان 
می افتد باعث می شود مدل زندگی 
و طرز فکر او تغییر کند. و به همین 
دلیل است که فیلم پایان بندی 
خوبی دارد. او درباره الگویش در 
بازیگری گفت: بازیگران ایرانی 
و غیرایرانی زیادی هستند که 
بازی آنها را دوست دارم و دنبال 
می کنم، اما نمی توانم نام فردی 
را به عنوان الگویم در بازیگری 
بیان کنم. حاتمی پیش بینی در 
خصوص دریافت سیمرغ نقش یک 
زن را غیرممکن دانست و ادامه 
داد: نمی توانم پیش بینی کنم که 
سیمرغ نقش یک زن را دریافت 
می کنم یا نه، زیرا اظهارنظر افراد 
چه خوب و چه بد درباره خودشان 
کاری دشوار است و باقی افراد باید 
دراین باره صحبت کنند. این بازیگر 
با اشاره به بازخوردهای خوب و 
انتقادهای مثبت درباره نقشش در 
فیلم »کت چرمی« بیان کرد: قطعا 
اینکه بازی من دیده شود و مورد 
استقبال قرار بگیرد خواسته هر 
بازیگری است و در نهایت هر فردی 

دوست دارد به این نتیجه برسد.

سارا حاتمی: 

با پارتی وارد سینما نشدم

امیرحسین مدرس مطرح کرد
متن خوب و اجرای درست 

عامل موفقیت یک برنامه است
امیرحسین مدرس، بازیگر و مجری با اشاره 
به عوامل موفقیت یک برنامه رادیویی عنوان 
کرد که متن خوب و اجرای درست مهم ترین 
این عوامل است. امیرحسین مدرس مجری، 
نویسنده و پژوهشگر به عنوان عضو هیات 
داوران اولین دوره جشنواره »زیرچتر لبخند« 
درباره برگزاری دومین دوره آن به مهر بیان 
کرد: برگزاری چنین جشنواره هایی در 
رادیو حرکت بسیار خوبی است و انتخاب 
»رادیوصبا« به عنوان متولی این جشنواره 
بهترین گزینه و انتخابی درست بوده است. 
وی رادیو را هنوز رسانه مورد اعتماد مردم 
دانست و گفت: این مساله باعث می شود 
مسئولیت و کار رادیو برای جذب و حفظ 
مخاطب بیشتر شود و لازمه آن استفاده از 
نیروهای جوان و خلاقی است که با تولید 
برنامه های جدید در قالب های نو در این مسیر 
قدم بردارند، برگزاری جشنواره ها بهترین 
فرصت برای شناسایی استعدادهای نهفته 
در بین افراد حرفه ای و مردم عادی است و 
جشنواره طنز رادیو بهترین فرصت برای 
جمع شدن طنازان »زیر چتر لبخند« است. 
بازیگر طنز رادیو و تلویزیون توصیه هایی برای 
شرکت کنندگان این جشنواره داشت و عنوان 
کرد: شرکت کنندگان این جشنواره هر چه در 
انتخاب موضوع دقت بیشتری داشته باشند و 
از موضوعات تازه و غیرتکراری استفاده کنند 
و آن را در قالب نوگرایانه ارائه کنند، احتمال 
موفقیت بیشتری دارند و توجه مخاطبان و 
داوران را به خود جلب خواهند کرد. وی افزود: 
موضوعات تکراری و کلیشه ای که هزاران بار 
به آن پرداخته شده است، شانس موفقیت 
کمتری دارد، البته نگاه نو و ارائه اثر به صورت 
خلاقانه می تواند یک اثر را ماندگار کند. 
مدرس اظهارکرد: به خاطرم دارم در جشنواره 
سال گذشته اثری از مرکز قزوین با موضوع 
تکراری آلودگی هوا در قالب گفت وگوی 
»کلاغ و درخت« ارسال شد، این اثر به گونه ای 
زیبا به یک موضوع تکراری پرداخته بود که 
هنوز در ذهن من ماندگار شده است، کار طنز 
این است که یک موضوع یا پیام را به گونه ای 
با ظرافت و طنازی بیان کند که در ذهن 
شنونده ماندگار شود. وی ادامه داد: انتخاب 
متن خوب از اساسی ترین پایه های موفقیت 
در رسانه است، یکی از مهم ترین عامل های 
موفقیت هر برنامه داشتن متن خوب البته 
در کنار آن اجرای درست است. این مجری 
به شرکت کنندگان جشنواره توصیه کرد که 
از تولید آثار طولانی بپرهیزند و بیان کرد: در 
رادیو و طنز اختصار و کوتاه گویی اهمیت 
بسیاری دارد، یک لطیفه زمانی می تواند خنده 

بر لب مخاطب بنشاند که طولانی نشود.

محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با حضور سرزده در بنیاد سینمایی 
فارابی گفت: بنیاد فارابی در یکسال گذشته در 
حوزه تولیدات سینمایی اقدامات خوبی را شروع 
کرده که قابل تقدیر است و امیدواریم این بنیاد 
با اقدامات و برنامه ریزی های مدون آماده حضور 
در جشنواره فجر سال آینده و همچنین حضور 
و معرفی سینمای ایران در سطح منطقه ای و 
جهانی باشد. محمدمهدی اسماعیلی همزمان 
با پنجمین روز از چهل ویکمین جشنواره 
بین المللی فیلم فجر در بنیاد سینمایی فارابی 
حضور یافت. محمدمهدی اسماعیلی در حاشیه 
این بازدید درباره حمایت فارابی از چهل ویکمین 
جشنواره فیلم فجر و حضور مطلوب در این 
رویداد افزود: کارنامه محصولات بنیاد سینمایی 
فارابی در دوره چهل ویکم فجر اقدام مهمی است 
که شایسته تقدیر است که امر نیازمند استمرار و 

برنامه ریزی های صحیح برای تولیدات فاخر در 
سال های آینده است. وزیر فرهنگ افزود: بعد 
از جشنواره فیلم فجر، فارابی باید برنامه ریزی 
خوبی برای شروع پروژه های سال آینده آغاز 
کند و با قدرت بیشتری به مسیری که شروع 

کرده، ادامه دهد. وی افزود: بنیاد فارابی در 
یکسال گذشته در حوزه تولیدات سینمایی 
اقدامات خوبی را شروع کرده است که قابل 
تقدیر است و امید است این بنیاد با اقدامات و 
برنامه ریزی های مدون آماده حضور در جشنواره 
فجر سال آینده و همچنین حضور و معرفی 
سینمای ایران در سطح منطقه ای و جهانی 
باشد. همچنین سیدمهدی جوادی، مدیرعامل 
بنیاد سینمایی فارابی نیز به ارائه گزارشی در 
خصوص تولیدات این بنیاد در سال گذشته و 
همچنین پروژه های سینمایی این بنیاد در سال 
آتی پرداخت و گفت: خانه فیلم اولی ها و المپیاد 
فیلمسازی نوجوانان از فعالیت های فارابی در 
سال گذشته بود که در راستای شعار عدالت 
فرهنگی و توجه به توسعه و ترویج سینما در 
شهرستان و مناطق کم برخوردار از سوی این 

بنیاد صورت گرفته است.

اعلام برخی جزئیات بخش »سرود«، 
جشنواره موسیقی فجر

مسئول بخش »سرود« دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در برنامه »شب چراغ« شبکه رادیویی گفت وگو 
از حضور ۱۰ گروه از تهران و دیگرشهرهای کشور در بخش 
سرود جشنواره موسیقی فجر خبرداد. حامد جلیلی به برخی 
از جزئیات برگزاری بخش سرود جشنواره موسیقی فجر اشاره 
کرد و گفت: براساس نظرات و پیشنهاداتی که جناب الهیاری، 
مدیرکل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس 
جشنواره موسیقی فجر داشت، تصمیم بر این شد که بخش 
ویژه ای را برای سرود در جشنواره موسیقی فجر امسال در 
نظر بگیریم که بر همین اساس قرار است سالن مجزایی برای 
بهتر دیده شدن کارها طی ایام برگزاری جشنواره اختصاص 
داده شود که جزئیات آن طی روزهای آینده اعلام خواهد شد. 
وی ادامه داد: براساس برنامه ریزی هایی که صورت گرفته ۱۰ 
گروه تهرانی و شهرستانی طی ایام برگزاری جشنواره موسیقی 
فجر در بخش سرود در قالبی ویژه به اجرای برنامه می پردازند 
که اسامی آنها نیز در روزهای پیش رو به اطلاع اصحاب رسانه 
خواهد رسید. البته بنده امیدوارم با انتخاب هایی که در این 
بخش سرود گرفته از این پس شاهد برگزاری موثر و منسجم 
گونه ای از موسیقی باشیم که در قالب عنوان سرود می تواند 
دربرگیرنده دستاوردهای بسیار مهمی برای جشنواره موسیقی 
فجر باشد. جلیلی درباره اهمیت تشکیل این بخش در دفتر 
موسیقی بیان داشت: من معتقدم در این برهه زمانی که مقوله 
سرود بیش از هر زمان دیگری دیده می شود راه اندازی چنین 
بخشی در دفتر موسیقی وزارت فرهنگ لازم بود تا بتوانیم با 
اتکا به یک نهاد منسجم در حوزه های راهبردی و برنامه ریزی 
به بهترین شکل ممکن از پتانسیل موجود در گونه سرود 
بهره مند شویم. وی با اشاره به فعالیت های انجام گرفته در 
بخش سرود دفتر موسیقی وزارت فرهنگ که طی ماه های 
اخیر در دفتر انجمن موسیقی ایران مستقر است، ادامه داد: 
تشکیل بخش سرود دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی تلاش برای ساماندهی فعالیت های مرتبط با سرود 
و هویت بخشی به این مقوله هنری بود که بتواند در کنار 
سایر مجموعه های فعال در این زمینه به مخاطبان معرفی 
بیشتری شود. این در حالی است که توجه به آموزش و حمایت 
علمی از گروه های سرود کشور برای ارتقای سطح آگاهی 
موسیقایی ودانش آکادمیک یکی از مهم ترین برنامه های 
ماست که به نظرم نیاز اصلی گروه های سرود کشور است که 
بتوانند در شرایط بهتر و آگاهانه تری درهر مکانی به »اجرای 
زنده« بپردازند. جلیلی در بخش دیگری از صحبت های 
خود اظهارکرد: اکنون حتی در روستاهای کشورمان هم 
شاهد ظهور و بروز گروه های سرودی هستیم که با کمترین 
امکانات مشغول تولید آثار باکیفیت هستند. آثاری که لازم 
است حمایت های مالی و معنوی هم داشته باشند تا بتوانند با 
اتکا به انگیزه های زیادی که برای شکوفا شدن استعداد خود 
دارند آثاری زیادی را در حوزه های مختلف سرود پیش روی 
مخاطبان قراردهند. ما هم وظیفه داریم تا این گروه های با 
استعداد را شناسایی کرده و در جهت حمایت آنها گام هایی را 
برداریم. حمایت هایی که فقط مشتمل بر حمایت مالی نیست 

و باید در همه زمینه اتفاق بیفتد. 

و  موسیقیدان  رفعتی،  قاسم 
خواننده پیشکسوت که آواز مشهور 
»سحرگهان« را در کارنامه دارد، 
گرفت.  قرار  جراحی  عمل  تحت 
مدیرعامل  عظیمی،  سیدعباس 
پیشکسوت  هنرمندان  موسسه 
خبر از جراحی استاد قاسم رفعتی 
در  کشور  پیشکسوت  خواننده 
بیمارستان خاتم الانبیا)ص( تهران 
داد. عظیمی گفت: طی تماس تلفنی 
که با عباس رفعتی فرزند این هنرمند 
پیشکسوت داشتم جراحی دیسک 
کمر با موفقیت انجام شده و در حال 
حاضر در بخش مراقبت های ویژه 
بیمارستان خاتم الانبیا بستری است 
و به زودی به بخش عمومی منتقل 
می شود. وی افزود: طبق برنامه ریزی 
پس از انتقال استاد رفعتی به بخش 
عمومی به نمایندگی از دوستان و 
هنرمندان پیشکسوت به دیدار او 
می روم و از هنردوستان و مردم خوب 
ایران می خواهم برای سلامتی این 
با  هنرمند پیشکسوت که سال ها 
صدای ملکوتی و دلنشین خود به ویژه 
هنگام سحر در ماه مبارک رمضان 
دل ها را جلا داده دعا کنند. قاسم 
رفعتی در سال ۱۳۲۴، در تهران 
به دنیا آمد. وی نشان درجه ۱ هنری 
از وزارت فرهنگ دارد و از سال ۱۳۹۲ 
عضو موسسه هنرمندان پیشکسوت 
است. این هنرمند فراگیری موسیقی 
را از ۱۲ سالگی آغاز کرد و نزد مسعود 
حسنخانی رفت و مدت چهار سال 
به فراگیری گوشه ها و مقام های آواز 
ایرانی پرداخت. آواز »سحرگهان« 
که آن را در نغمه اصفهان خواند، از 
درخشان ترین نواهای این سال ها 
نخستین  رفعتی  می رود.  به شمار 
برنامه  در  را  خود  هنری  برنامه  
»شماورادیو« که در صبح جمعه ها 
پخش می شد اجرا کرد. رفعتی از سال 
۱۳۵۹ نزد محمدرضا شجریان رفت و 
زیرنظر او به تحقیقات در زمینه  دوره 

عالی آواز پرداخت. 


